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Írásbeli választ igénylő kérdés

Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

„Mit tervez a kormány 2012-ben a vakok és gyengénlátók akadálymentes közlekedéséért ,
általános emberi jogaik érvényesüléséért tenni?” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli
választ igénylő kérdést kívánok benyújtani a közigazgatási és igazságügyi miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az állampolgári jogok országgyű lési biztosának az AJB 233012011 . számú ügyében tett
Jelentése a gyalogátkelőhelyek vakok és gyengénlátók számára történő akadálymentesítéss é
tételére irányuló folyamatról szól .

Az ombudsman a tárgyban tett vizsgálata során önkormányzatoktól és szakmai szervezetekt ő l
kért tájékoztatást. A véleményekből kirajzolódó helyzetkép alapján mindenki fontosnak tartj a
az akadálymentesítést, és több település polgármestere is beszámolt ilyen célú saját fejlesztés i
beruházásokról . Mégis azt lehet mondani, hogy a jó példák ellenére az egyenl ő hozzáférés
hiánya a fogyatékossággal élő személyek emberi méltóságához való jogának folyamatos és
nem ritkán igen súlyos sérelmét eredményezi - ahogy ezt a Magyar Vakok és Gyengénlátó k
Országos Szövetségétő l idézik a Jelentésben .

A megfelelő feltételek hiánya miatt a vakok és gyengénlátók többsége részére ne m
biztosítottak teljes körűen olyan alapvető emberi jogok, mint az emberi méltósághoz való jog ,
a szabad mozgás és tartózkodási hely szabad megválasztásának joga, az egyenl ő bánásmód
követelménye vagy az esélyegyenl őséghez való jog .

Hiába rögzítik ezeket a kötelezettségeket és fogalmazódik meg számos elő írás a

jogszabályokban e speciális célcsoport jogainak érvényesülése érdekében, sokszor hiányoznak
a szükséges technikai megoldások, a műszaki normák, az anyagi források, vagy éppen a



megfelelő odafigyelés a gyalogátkel őhelyek kialakítása, akadálymentessé tétele során . A
tényleges egyenjogúság érdekében számos pozitív intézkedésre, beavatkozásra lenne szükség .

Dr. Szabó Máté ombudsman Jelentésében felkérte a közigazgatási és igazságügyi minisztert ,
hogy - idézem - „a helyi önkormányzatok irányító és felügyeleti szerveként, a szükséges
kormányzati együttműködés feltételeit megteremtve :

• dolgozzon ki olyan ellenőrzési rendszert, amelynek keretében folyamatosan, kiemelt
figyelemmel kísérheti, koordinálhatja, és segítheti a helyi önkormányzatok által, az
akadálymentesség és az egyenl ő esélyű hozzáférés kialakítása érdekében végzett
tevékenység céljainak miel őbbi és eredményes megvalósulását ;

• tegyen intézkedéseket annak érdekében, hogy országosan is megismerhetővé, egyben
általánosan követhetővé válhasson az a néhány városban kimunkált gyakorlat, amel y
szerint a közlekedési rendszerek akadálymentesítése során – a fogyatékossággal élő
személyek érdekképviseleti, civil szervezetivel való együttműködés útján – figyelembe
veszik a leginkább érintettek javaslatait .”

Ezzel kapcsolatban kérdezném a Miniszter Urat, hogy mikorra várható a Jelentésben foglaltak
teljesítése? Mit tervez a kormány 2012-ben a vakok és gyengénlátók akadálymente s
közlekedéséért, általános emberi jogaik érvényesüléséért tenni ?

Várom válaszát !

Budapest, 2012 . január 5 .
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